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ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott  

Sammanträdesdatum 2020-11-11   

Paragrafer §177-§185   

Datum när anslaget 
sätts upp 

2020-11-20 Datum när anslaget  
tas ned 

2020-12-12 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Kommunhuset i Lomma   

 
Underskrift 
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KS AU § 177   KS KF/2020:1 - 001 
 
 

Information angående invigningen av järnvägsstationen 

 
Ärendebeskrivning 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar verksamhetschef förskola samt 
kommunikationsansvarige Thomas Kvist en redogörelse avseende invigningen av 
järnvägsstationen i Lomma. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS AU § 178   KS KF/2019:384 - 100 
 
 

Återrapport angående uppdatering av kommunens styrdokument 

 
Ärendebesskrivning 
Jimmy Ringström (SD), Jeanette Larsson (SD), Anders Bergström (SD) och Oscar Sedira 
(SD) inkom 2019-12-05 med en motion där de framförde önskemål om att Lomma 
kommun ska se över sina styrdokument så att de hänvisar till nu gällande 
kommunallag och att det på kommunens hemsida enkelt ska gå att hitta instruktion 
för kommundirektören. 
 
Motionen remitterades till kommunledningskontoret som i skrivelse 2020-05-15 
lämnade följande yttrande: 
 

Lomma kommun publicerar delar av sin författningssamling på kommunens hemsida. 
Publiceringen följer de krav som lagstiftaren beslutat om och den sker av rättssäkerhets- och 
demokratiskäl och för att öka kunskapen om och tillgängligheten till, av kommunen lokalt 
fastställda föreskrifter. Publiceringen sker i enlighet med de regler som återfinns i 8 kap 13 § 
kommunallagen (2017:725).  

  
Av motionen framgår att en del styrdokument innehåller felaktiga hänvisningar till lagstiftning och 
att instruktion för kommundirektören inte går att hitta på hemsidan. Sedan motionen kom in har 
kommunstyrelsen fattat beslut om instruktion för kommundirektören som numera återfinns på 
hemsidan i del 1 i författningssamlingen. Kommunledningskontoret instämmer i motionärernas 
krav på att styrdokument ska ha rätt hänvisning till gällande lag och i övrigt vara uppdaterade. 
Kommunledningskontoret kommer under 2020 se över sina rutiner för styrdokument så att de 
uppdateras snabbare vid tex förändringar i lagstiftningen. 

 
Kommunstyrelsen beslutade 2020-06-17, § 91, att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen ska anses besvarad vad det gäller instruktion till kommundirektören ska 
finnas tillgänglig på kommunens hemsida och att motionen i övrigt ska vara bifallen. 
Vidare beslutade kommunstyrelsens att uppdra till kommunledningskontoret att 
senast i november 2020 återrapportera till kommunstyrelsen vilka åtgärder som har 
gjorts för att uppdatera kommunens styrdokument. 
 
Kommunfullmäktige beslutade sedermera 2020-09-10, § 63, i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Bakgrund/analys 
Kansliavdelningen konstaterar i skrivelse 2020-11-03 att i motionen framhåller 
motionärerna att informationstexten om författningssamlingen på kommunens 
webbplats behöver uppdateras med hänvisning till den nya kommunallagen som 
trädde i kraft 2018-01-01. Denna text uppdaterades så snart motionen kom in och 
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kommunledningskontoret blev uppmärksammade på att webbsidan var i behov av 
uppdatering. 
 
Motionärerna framhåller i motionen vidare att instruktionen till kommundirektören 
inte är publicerad på kommunens webbplats. Som framhålls i den skrivelse som 
utgjorde underlag för kommunstyrelsens beslut återfinns numera instruktionen till 
kommundirektören på kommunens webbplats. 
 
I motionen framhåller motionärerna även att styrdokumenten i författningssamlingen 
ska ses över och uppdateras med hänvisningar till den nya kommunallagen. När det 
gäller kommunens styrdokument pågår ett ständigt arbete med att hålla dem 
uppdaterade. För att effektivisera detta arbete avser kommunledningskontoret att en 
ansvarig tjänsteperson ska utses för varje styrdokument. Denna tjänsteperson ska ha 
till uppgift att bevaka ny lagstiftning på området och ta initiativ till revideringar av det 
eller de styrdokument som personen ifråga ansvarar för. I författningssamlingen ska 
det framgå vilken tjänsteperson som är ansvarig för dokumentet i fråga.  
På grund av personalförändringar på kommunledningskontoret har ännu inte alla 
styrdokument i författningssamlingen hunnit ses över. Målsättningen är att alla 
styrdokument i författningssamlingen ska ha setts över och blivit reviderade under 
första halvåret 2021. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-11-03 från kansliavdelningen 
‒ Protokoll från kommunfullmäktige 2020-09-10 § 63 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-06-17 § 91 
‒ Skrivelse 2020-05-15 från kansliavdelningen 
‒ Motion från Jimmy Ringström (SD), Jeanette Larsson (SD), Anders Bergström (SD) 

och Oscar Sedira (SD) om uppdatering av kommunens styrdokument, inkommen 
2019-12-05 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 179   KS KF/2020:70 - 003 
 
 

Avseende förslag till antagande av ny renhållningsordning för Lomma 
kommun 

 
Ärendebeskrivning 
Enligt miljöbalken (1998:808) 15 kap 41 § ska det för varje kommun finnas en 
renhållningsordning som ska antas av kommunfullmäktige. Renhållningsordningen ska 
innehålla en avfallsplan och de föreskrifter som kommunen har meddelat med stöd av 
regeringens bemyndiganden enligt 15 kap i miljöbalken. Avfallsplanen ska innehålla 
uppgifter om avfall inom kommunen och om kommunens åtgärder för att minska 
avfallets mängd och farlighet. 
 
Kommunfullmäktige fastställde gällande avfallsplan, ”Avfallsplan för Lomma kommun 
2016–2020 Mål och strategier”, 2016-04-21, § 39. Gällande föreskrifter om 
avfallshantering fastställdes av kommunfullmäktige 2016-11-17, § 97. 
 
Tillsammans med Sydskånes avfallsaktiebolag, SYSAV, har Lomma kommun och nio 
andra ägarkommuner tagit fram ett förslag till gemensam avfallsplan ”Från avfall till 
resurs – Gemensam kretsloppsplan 2021–2030 för Kävlinge, Lomma, Simrishamn, 
Sjöbo, Skurup, Svedala, Tomelilla, Trelleborg, Vellinge och Ystad”. Den gemensamma 
planen föreslås ersätta de nu gällande kommunala avfallsplanerna. När det gäller 
avfallsföreskrifterna har de tio ägarkommunerna som omfattas av samarbetet tagit 
fram en gemensam mall som därefter har lokalanpassats till varje enskild kommun. 
 
Tekniska nämnden beslutade 2020-02-24, § 8, att skicka förslaget till ny 
renhållningsordning innefattande den gemensamma kretsloppsplanen och 
avfallsföreskrifterna på remiss till kommunstyrelsen och övriga nämnder samt att 
ställa ut förslaget på externt samråd. Kommunstyrelsen beslutade 2020-05-20, § 66, 
att överlämna ett antal synpunkter på förslaget till ny renhållningsordning.  
 
Tekniska avdelningen presenterar i skrivelse daterad 2020-08-25 med bilagor ett 
förslag till antagande av en ny renhållningsordning för Lomma kommun med 
revideringar som har gjorts efter inkomna synpunkter från remissinstanserna och vid 
samrådstillfället. 
 
Tekniska nämnden beslutade 2020-09-28, § 53, att föreslå kommunstyrelsen 
rekommendera kommunfullmäktige besluta följande: 
 
‒ Fastställa att genomförandet av kretsloppsplanen bedöms innebära betydande 

positiv miljöpåverkan. 
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‒ Godkänna genomförd miljöbedömning, inklusive miljökonsekvensbeskrivning, av 
förslag till kretsloppsplan år 2021–2030. 

‒ Anta den gemensamma kretsloppsplanen år 2021–2030 och dess handlingsbilagor 
i enlighet med bilaga A, med giltighetstid från 2021-01-01. 

‒ Anta avfallsföreskrifterna i enlighet med bilaga B, vilket innebär fastställande av 1-
62 §§ samt dess bilaga 1 och 2. Giltighetstid från 2021-01-01.  

‒ Avsnittet "information" ingår inte i föreskrifter för avfallshantering och tekniska 
nämnden bemyndigas att kunna ändra i densamma vid behov. 

 
Bakgrund/analys 
Syftet med den gemensamma kretsloppsplanen är att skapa en hållbar 
resursanvändning där avfall förebyggs, material och produkter stannar i kretsloppet 
och det avfall som ändå uppstår ses som en resurs. Syftet med planen är även att 
skapa ett brett engagemang för avfallsfrågor och att inspirera till handlingar som 
bidrar till att nå kretsloppsplanens mål. Kretsloppsplanen riktar sig till alla som bor 
eller är verksamma i de tio kommunerna, det vill säga både kommunala förvaltningar 
och bolag samt kommunens invånare, företag och organisationer. 
 
I förslaget till gemensam kretsloppsplan med bilagor redovisas bland annat mål och 
indikatorer för avfallshanteringen, beskrivning av nuläget avseende mängder och 
behandling av avfallet, kommunala styrmedel och verktyg, genomförande och 
uppföljning. Den gemensamma kretsloppsplanen har tre mål som ska främja en 
hållbar resursanvändning i samhället: 
 
‒ Inflödet av material och produkter till kretsloppet har minskat år 2030 
‒ Resursanvändningen i kretsloppet har effektiviserats år 2030 
‒ Spillet från kretsloppet har minskat år 2030 
 
Eftersom planen gäller under tio år och för tio kommuner ska handlingsplaner tas fram 
årligen för att varje åtgärd ska vara aktuell och flexibel. Varje kommunal verksamhet 
och kommunalt bolag ska fatta beslut om vilka åtgärder som ska vidtas i respektive 
kommun. 
 
De föreslagna föreskrifterna för avfallshantering i Lomma kommun ska reglera 
ansvarsfördelningen mellan kommunen och fastighets- och nyttjanderättsinnehavare 
när det gäller avfallshantering. De föreslagna föreskrifterna innehåller därtill 
bestämmelser om bland annat utformning av avfallsutrymmen, små och enskilda 
avloppsanläggningar, hämtningsplats, drag- och transportväg, åtgärder inför 
hämtning, hämtningsområden och hämtningsintervall, sortering, emballering och 
överlämnande. Dessa föreskrifter utgör tillsammans med den gemensamma 
kretsloppsplanen förslaget till ny renhållningsordning för Lomma kommun.  
 
Förslag till beslut 
Kommunledningskontoret konstaterar i skrivelse 2020-10-31 att det ligger ett gediget 
arbete bakom framtagande av förslaget till gemensam kretsloppsplan och förslaget till 
föreskrifter för avfallshanteringen i Lomma kommun och att så väl kretsloppsplanen 
som föreskrifterna för avfallshantering är mycket väl genomarbetade. 
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Kommunledningskontoret konstaterar vidare att genomförandet av kretsloppsplanen 
har möjlighet att leda till flera positiva miljökonsekvenser om de åtgärder som 
kommunerna vidtar leder till att planens mål och indikatorvärden uppnås. 
Kommunledningskontoret tillstyrker därmed tekniska nämndens förslag till beslut. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-31 från kansliavdelningen 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2020-09-28 § 53 
‒ Förslag till gemensam kretsloppsplan ”Från avfall till resurs – Gemensam 

kretsloppsplan 2021–2030 för Kävlinge, Lomma, Simrishamn, Sjöbo, Skurup, 
Svedala, Tomelilla, Trelleborg, Vellinge och Ystad”, inklusive bilagor 

‒ ”Föreskrifter för avfallshantering Lomma kommun” 
‒ Skrivelse 2020-08-25 från tekniska avdelningen, inklusive samrådsredogörelse 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2020-05-20, § 66 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2020-02-24 § 8 
‒ ”Avfallsplan för Lomma kommun 2016–2020 Mål och strategier”, Antagen av 

kommunfullmäktige 2016-04-21 § 39 
‒ ”Föreskrifter om avfallshantering Lomma kommun”, Antagna av 

kommunfullmäktige 2016-11-17 § 97 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott rekommenderar kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Genomförd miljöbedömning, inklusive miljökonsekvensbedömning, av förslag till 

kretsloppsplan 2021–2030, godkänns. 
‒ Kommunfullmäktige konstaterar att genomförandet av den gemensamma 

kretsloppsplanen ”Från avfall till resurs – Gemensam kretsloppsplan 2021–2030 
för Kävlinge, Lomma, Simrishamn, Sjöbo, Skurup, Svedala, Tomelilla, Trelleborg, 
Vellinge och Ystad” bedöms ha positiv miljöpåverkan. 

‒ Renhållningsordning för Lomma kommun, bestående av gemensam kretsloppsplan 
”Från avfall till resurs – Gemensam kretsloppsplan 2021–2030 för Kävlinge, 
Lomma, Simrishamn, Sjöbo, Skurup, Svedala, Tomelilla, Trelleborg, Vellinge och 
Ystad” och ”Föreskrifter för avfallshantering Lomma kommun” fastställs i enlighet 
med föreliggande förslag. Renhållningsordningen ska gälla från och med 2021-01-
01, varvid nu gällande renhållningsordning upphör att gälla.   

‒ Tekniska nämnden bemyndigas att vid behov revidera det inledande avsnittet i 
Föreskrifter för avfallshantering Lomma kommun, vilket har rubriken 
”Information” och innehåller information som kompletterar avfallsföreskrifterna. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 180   KS KF/2020:259 - 001 
 
 

Begränsat öppethållande av förvaltningarna i kommunhuset år 2021 

 
Ärendebeskrivning 
Enligt förvaltningslagen 7 § ska en myndighet vara tillgänglig för kontakter med 
enskilda och informera allmänheten om hur och när sådana kan tas. 
 
I Lomma kommun har förvaltningarna i kommunhuset öppet måndag, onsdag, torsdag 
kl. 08.00-16.30, tisdag kl. 08.00-18.00 och fredag kl. 08.00-15.00.  
 
Under år 2020 har öppethållandet av förvaltningarna i kommunhuset begränsats till kl. 
09.00-11.00 klämdagar och kl. 08.00-12.00 dagar före röd dag. 
 
Under dessa öppettider kan förvaltningarna ta emot och registrera allmänna 
handlingar och hantera framställningar om att få ta del av allmänna handlingar som 
förvaras hos förvaltningarna.  
 
Information om öppettider finns på kommunens hemsida och på kommunhusets 
entré. 
 
Förslag till beslut 
Kommunledningskontoret redogör i skrivelse 2020-11-04 att år 2021 infaller så kallad 
klämdag den 14 maj. Öppethållandet för förvaltningarna i kommunhuset föreslås 
denna dag begränsas till kl. 09.00-11.00.  
 
Vidare föreslås öppethållandet för förvaltningarna i kommunhuset år 2021 begränsas 
till kl. 08.00-12.00 dag före röd dag, det vill säga den 5 januari, 1 april, 30 april, 12 maj 
och 5 november. 
 
Dessutom föreslås att öppethållandet för förvaltningarna i kommunhuset år 2020 
också begränsas till kl. 08:00-12:00 den 24 juni, 23 december och den 30 december. 
 
Midsommarafton, julafton och nyårsafton år 2021 ska förvaltningarna i kommunhuset 
vara stängda. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-11-04 från kansliavdelningen 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Öppethållandet för förvaltningarna i kommunhuset år 2021 begränsas till kl. 

09.00-11.00 den 14 maj. 
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‒ Öppethållandet för förvaltningarna i kommunhuset år 2021 begränsas till kl. 
08.00-12.00 den 5 januari, 1 april, 30 april, 12 maj och 5 november. 

‒ Öppethållandet för förvaltningarna i kommunhuset år 2021 också begränsas till kl. 
08:00-12:00 den 24 juni, 23 december och 30 december. 

‒ Midsommarafton, julafton och nyårsafton år 2021 är förvaltningarna i 
kommunhuset stängda. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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KS AU § 181   KS KF/2019:252 - 340 
 
 

Inriktningsbeslut om utökad samverkan om avloppsvattenrening 

 
Ärendebeskrivning 
VA SYD är en regional VA-organisation, ett kommunalförbund med 
förbundsfullmäktige och förbundsstyrelse, som bildades 2008 när Lunds och Malmös 
VA-verk slogs samman. VA SYDs medlemskommuner utgörs idag av Burlöv, Eslöv, 
Lomma, Lund och Malmö. VA SYD ansvarar för att tillhandahålla dricksvatten, hantera 
avloppsvatten och dagvatten i enlighet med vattentjänstlagen. 
 
Många av VA SYDs avloppsreningsverk är i stort behov av modernisering och 
utbyggnad. Medlemskommunernas kraftiga befolkningsökning tillsammans med 
skärpt miljölagstiftning gör att nya tillstånd krävs inom en tioårsperiod. Centralt i 
planeringen för detta arbete är överväganden om samhällsnyttor och kostnader. 
Sjölunda avloppsreningsverk når inom ett par år sitt kapacitetstak.  
 
Mot bakgrund av ovanstående krävs ett inriktningsbeslut av VA SYDs 
medlemskommuner inom ramen för VA SYDs program Hållbar avloppsrening i ett 
växande Skåne, nedan kallad HAR. 
 
I programmet ingår i huvudsak följande stora anläggningsdelar: 
‒ Nya Sjölunda avloppsreningsverk: Modernisering och utbyggnad av Sjölunda till ett 

större regionalt reningsverk med införande av rening av läkemedel 
‒ Överföringsledning Lund-Malmö till vilken Lomma kommun ansluts 
‒ Malmö avloppstunnel – En ny avloppstunnel ska ersätta befintligt  

tryckavloppsledningsnät. För denna anläggningsdel finns ett inriktningsbeslut av 
Malmö stad. 

 
Det inriktningsbeslut som föreslås i detta ärende är inte juridiskt bindande vad avser 
genomförande av HAR utan innebär att Lomma kommun förbinder sig att stå för sin 
andel av utredningskostnaderna (förprojektering och tillståndsarbete från och med 
2021-01-01). 
 
Bakgrund/analys 
Kommundirektör Katarina Pelin konstaterar i skrivelse 2020-10-19 att följande faktorer 
sätter förutsättningarna och kräver åtgärder:  

• växande befolkning medför nödvändig utbyggnad av avloppsreningsverk 
• avloppsreningsverk är gamla och i behov av upprustning 
• nya och skarpare reningskrav 
• klimatanpassning  
• omställning av VA-verksamheter i Sverige mot större enheter 
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• avloppsreningsverk måste integreras med kommunernas planering 
 
Detta betyder att VA SYDs medlemskommuner inom en snar framtid måste bygga ut 
sina avloppsreningsverk och VA SYD bedömer att utmaningen är likartad för flertalet 
kommuner i regionen. 
 
Kostnaden för utbyggnaden är beräknad med utgångspunkt från befolkningsprognoser 
för år 2050 (WSP 2020d). Val av utbyggnadssystem måste ses på mycket lång sikt för 
att resultatet ska kunna anses relevant (Econet 2020a). Anläggningarna som byggs ska 
kunna bedriva verksamhet utifrån ett miljötillstånd i detta tidsperspektiv.  
 
När det gäller fördelningen av kostnader för utbyggnaden har denna beräknats med 
utgångspunkt från befolkningsprognoser för år 2030 (AFRY 2020). Det är därmed 
möjligt att anpassa kostnadsfördelningen med hänsyn till den verkliga 
befolkningsutvecklingen.  
 
Befolkningsprognos per kommun år 2030  
Kommuner Personer 
Burlöv 24 929 
Kävlinge 37 017 
Lomma 28 609 
Lund 146 490 
Malmö, exkl Klagshamn ARV 348 501 
Staffanstorp 36 279 
Svedala 25 663 
Summa 647 488 

 
Samråd 
Samråd har under VA SYDs ledning skett med samtliga berörda kommuner. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2020-10-19 från kommunledningskontoret 
‒ Följebrev från VA SYD 
‒ Protokoll från Förbundsfullmäktige 2020-10-23 
‒ Tjänsteskrivelse omfattning HAR 
‒ Mätning av befolkningsprognos 2019-2050 Burlöv, Kävlinge, Lund, Staffanstorp 

och Svedala 
‒ Prognos Malmö Extern halvmiljonstad 2050 
‒ Antal invånare per 2019-12-31 
‒ Hållbar avloppsvattenrening – En första beräkning av ekonomiska konsekvenser 
‒ Malmö avloppstunnel – Underlag för beslut avseende eventuell tidigareläggning 
‒ Gällande förbundsordning för VA SYD 
‒ Utdrag ur protokoll delegation 1 2020-10-02 
‒ Utdrag ur protokoll Förbundsstyrelsen 2020-10-15 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott rekommenderar kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige beslutar att Lomma kommun har som avsikt att ansluta sin 

allmänna avloppsanläggning till Nya Sjölunda inom Hållbar avloppsrening i ett 
växande Skåne på det sätt som beskrivs i ärendet. 

‒ Kommunfullmäktige beslutar att uppgift om Lomma kommuns befolkningsprognos 
i bilaga 4 bekräftas och används för ansökan av miljötillstånd. 

‒ Kommunfullmäktige beslutar att Lomma kommun med detta inriktningsbeslut 
förbinder sig att genom sitt VA-kollektiv stå för sin andel av 
utredningskostnaderna enligt de principer som beskrivs i bilaga 3. 

‒ Kommunfullmäktige ger VA SYD i uppdrag att tillsammans med 
medlemskommunerna fortsätta arbetet med utrednings- och tillståndsfasen för de 
regionala anläggningarna inom Hållbar avloppsrening i ett växande Skåne, på det 
sätt som beskrivs i ärendet, med anslutning av de kommuner som meddelar 
viljeinriktning om anslutning i enlighet med redovisat beslutsförslag. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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Detaljplan för del av Alnarp 1:1, Lomma kommun - beslut om samråd 
(Mellangård) 

 
Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa ett område för innovation och forskning 
inom lantbruk, livsmedel, klimat, ekologi och miljö. 
 
Planeringsavdelningen konstaterar i skrivelse 2020-10-26 att Visionen är att 
Mellangård ska bli ett komplement till inom campus Alnarp avseende testbäddar, 
plattformar och synergier av olika forskningsanknutna anslag. Området ska alltså även 
användas för obunden forskning och företagande för att öka innovationstakten och 
utnyttja plattformar för synergier mellan akademi och näringsliv. Verksamheterna ska 
vara inom gröna näringar och vara av sådan art att de antingen är knutna till, eller har 
fördel av att vara nära, forsknings- och/eller försöksverksamhet.  
 
Området ska alltså kunna användas av företag som verkar inom gröna näringar som är 
knutna till eller har fördel av att vara nära forsknings- och/eller försöksverksamhet. 
Planförslaget syftar till att avväga och reglera intresset av att bygga ut dessa 
anläggningar mot intressen av att bevara landskapet och den miljöpåverkan en 
exploatering kan medföra.  
 
Planförslaget innefattar kvartersmark för industri, forskningsanläggning och 
laboratorier för bearbetning och förädling av odlat material och växtmaterial, och 
industri, forskningsanläggning och laboratorier för odling samt uppfödning av små 
djur, dock inte däggdjur eller fågel. Användningarna omfattar även till dessa 
hörande kontor, lager, upplag och tekniska anläggningar.  
 
Planområdet planläggs även med kvartersmark för odling och djurhållning. Vissa 
delar planläggs enbart för växtodling och upplag eller lager till odling och 
djurhållning. Utöver detta planläggs området även för tekniska anläggningar för att 
framställa biogas och vätgas samt för att lagra energi (dock ej i form av 
petroleumprodukter eller naturgas).  
 
Planförslaget omfattar ingen allmän platsmark. Planområdet omfattar ca 4,4 ha.  
 
Bakgrund/analys  
Planförslagets huvuddisposition baseras på mjölkgårdsanläggningen som uppfördes på 
1980-talet och redan befintliga byggnader utnyttjas till det nya ändamålet. 
Användningsbestämmelserna är relativt specifika för de ska spegla syftet med 
planuppdraget, de syftar till att skapa ett område för innovation inom gröna näringar 
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och ett samarbete mellan näringsliv och forskning inom de forsknings-/utvecklingsfält 
Sveriges lantbruksuniversitet avser ha inom området. För att i framtiden möjliggöra 
utveckling av processmetoder och produkter inom insekts-, fisk- och 
skaldjursuppfödning tillåts även industri och laboratorier för detta. Man kan 
exempelvis tänka sig en situation där produkter eller restprodukter från processer 
med växtmaterial används som foder till fisk, skaldjur eller insekter. Sveriges 
lantbruksuniversitet vill även kunna uppföra anläggningar för framställning av biogas 
samt anläggningar för lagring av energi genom framställande och lagring av vätgas och 
detta möjliggörs i planförslaget. 
 
Planförslaget har anpassats efter områdets natur- och kulturvärden avseende 
tillkommande byggrätt, begränsning av bebyggelsens höjder och bevarande av 
vegetation. Byggrätten utökas något från det befintliga byggnadsbeståndets 
byggnadsarea för att få en mer flexibel detaljplan som tar höjd för förändringar i 
byggnadsbeståndet, men inte någon större expansion.  
 
En undersökning om betydande miljöpåverkan har gjorts. Undersökningen kom fram 
till att planförslaget inte kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. Denna 
undersökning om betydande miljöpåverkan har skickats på remiss till Länsstyrelsen 
Skåne för undersökningssamråd enligt 6 kap. 6 § miljöbalken (1998:808). Länsstyrelsen 
svarade att de har, med det aktuella underlaget, ingen synpunkt på kommunens 
bedömning att planen inte medför betydande miljöpåverkan i den mening som avses i 
6 kap. MB. Länsstyrelsen kan komma att återkomma till frågan om behov av 
miljöbedömning i samrådsskedet.  
 
Vad arbetsutskottets sammanträde lämnar planarkitekt Peter Hultin en redogörelse. 
 
Beslutsunderlag  
‒ Skrivelse 2020-10-26 från planeringsavdelningen 
‒ Plankarta 2020-10-26  
‒ Planbeskrivning 2020-10-26  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att detaljplaneförslag del av Alnarp 1:1, Lomma 

kommun (Mellangård), upprättat 2020-10-26, godkänns för att sändas ut på 
samråd. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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Angående antagande av Energi- och klimatplan för Lomma kommun 
2021-2025 

 
Ärendebeskrivning 
Arbetsgruppen och tjänstemannastyrgruppen tar i detta skede upp handlingen 
”Förslag - Energi och klimatplan 2021 – 2025” (bilaga 1) med tillhörande bilagor (bilaga 
2) till den politiska styrgruppen (KSAU) för beslut om att föreslå antagande till KS och 
KF, samt godkänna samrådsredogörelsen. 
 
I samband med presentationen kommer förslag på vision, åtgärder gällande 
kommunens mobilitetssamordning och fordonsflotta, samt ekonomiskt omfattande 
åtgärder att gås igenom kortfattat. Övriga åtgärder och andra delar av handlingen 
diskuteras efter önskemål från KSAU.  
 
Högsta prioritet för granskning under remissen är angivna åtgärder (kapitel ”Mål och 
åtgärder” i bilaga 1) samt fördjupning av åtgärder (delbilaga 1 till bilaga 2 i detta 
missiv).  
 
Bakgrund/analys  
Planeringsavdelningen konstaterar i skrivelse 2020-10-16 att Lomma kommun har 
mycket goda förutsättningar, kanske bäst i regionen och landet, för att kunna sätta 
tuffa och skarpa mål och gå i bräschen för arbetet med energi- och klimatfrågor. Detta 
beror, enligt planeringsavdelningen, på tillkommande persontågstrafik, ny busspåfart 
E6, högutbildade invånare, hög inkomstnivå (större möjlighet till elbil och solceller), 
kommunens geografiska läge i regionen, lite industri, liten yta samt att kommunen 
redan har fossilfri fjärrvärme. Förslagen till Lomma kommuns övergripande mål i 
energi- och klimatplanen är därför, enligt planeringsavdelningen, skärpta i jämförelse 
med nationella och regionala målsättningar. De mål som tagits fram som förslag bör, 
enligt planeringsavdelningen, ses mer som visionära, bland annat då det statistiska 
underlaget är mycket komplext och under uppbyggnad. Det primära fokuset är, enligt 
planeringsavdelningen, kommunens arbete med åtgärder för att minska utsläpp av 
växthusgaser.  
 
Energi- och klimatplanen ska, enligt planeringsavdelningen, leda till att lagkrav följs, 
att internationella, nationella och regionala åtaganden uppfylls, att 
energianvändningen effektiviseras och säkras samt att klimatpåverkan minimeras. 
Utöver att ta ansvar för kommunens påverkan på en hållbar global utveckling ska 
planen även, enligt planeringsavdelningen, leda till en lokal långsiktigt hållbar 
utveckling både socialt, ekonomiskt och ekologiskt. Exempelvis kan, enligt 
planeringsavdelningen, utökad lokalproduktion av grön el långsiktigt minska 
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beroendet av externa elleverantörer och distributionssystem, utveckling av hållbara 
stadsdelar med minskad biltrafik får positiva följder för både hälsa, välmående och 
stadsbild, en effektiviserad energianvändning leder till kostnadsbesparingar samt att 
säkring av energi både kort- och långsiktigt skapar en trygghet i kommunen. Lomma 
kommun är, enligt planeringsavdelningen, dessutom med sitt låglänta kustlandskap 
väldigt exponerat för följderna av pågående klimatförändring. 
 
Genomförande av planen bedöms, enligt planeringsavdelningen, resultera i 
tillkommande kostnader på 3 085 tkr, i enlighet med beskrivning av ekonomiska 
konsekvenser och åtaganden (s. 12 i bilaga 1). Åtgärd 2.2.2 innebär tillsättning av en 
ny tjänst gällande mobilitetssamordning. Åtgärden bedöms inom de närmsta åren bli 
kostnadsneutral då den beräknas halvera arbetstiden med fordon samt minska 
storleken på fordonsflottan. Tjänsten bedöms därmed rymmas inom omfördelning av 
ekonomiska medel inom ram och är därmed inte inkluderad i tillkommande kostnader.  
Handlingarna har varit på internremiss under perioden 17 juni till 7 oktober, och på 
externremiss under perioden 17 juni till och med 7 september. Se sändlista i 
samrådsredogörelsen (Bilaga 3). 
 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar miljöstrateg Adam Bahr en redogörelse. 
 
Beslutsunderlag  
‒ Skrivelse 2020-10-16 från planeringsavdelningen 
‒ Bilaga 1 Förslag - Energi- och klimatplan för Lomma kommun 2021-2025  
‒ Bilaga 2 Förslag - Bilagor till Energi- och klimatplan för Lomma kommun 2021-2025  
‒ Bilaga 3 Samrådsredogörelse - Energi- och klimatplan för Lomma kommun 2021-

2025  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner samrådsredogörelsen för Energi- och 

klimatplan för Lomma kommun 2021-2025 (Bilaga 3). 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott rekommenderar kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige antar föreliggande förslag till Energiplan för Lomma kommun 

2021-2025 med tillhörande bilagor (Bilaga 1 och Bilaga 2). 
‒ Åtgärderna för 2021 finansieras inom beslutad budget för kommunstyrelsen. 
‒ Kvarstående finansiering av åtgärderna 2022-2025 kommer att hanteras i 

samband med beslut om budgetramar för åren 2022-2025. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunstyrelsen 
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Upplösning av samordningsförbundet Finsam Kävlinge-Lomma och 
ingående i gemensamt samordningsförbund Finsam Burlöv-Kävlinge-
Lomma-Staffanstorp 

 
Ärendebeskrivning 
Den 1 januari 2004 trädde lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser 
(Finsam) i kraft. Lagen gör det möjligt för Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, 
kommun och region att samverka finansiellt genom att bilda samordningsförbund. I 
samordningsförbundet beslutar de fyra aktörerna hur samarbetet ska utformas utifrån 
lokala förutsättningar och behov. 
 
Förbundets ändamål är att inom medlemskommunernas geografiska område svara för 
en finansiell samordning inom rehabiliteringsområdet i syfte att underlätta och uppnå 
en effektiv resursanvändning.  
 
De samordnade resurserna ska användas för samordnade bedömningar och insatser i 
syfte att den enskilde individen ska uppnå eller förbättra sin förmåga att utföra 
förvärvsarbete. De ska också användas för samordnade förebyggande insatser för 
riskgrupper och samverkansstödjande aktiviteter myndigheterna emellan. 
 
Ett samordningsförbund kan ses som en struktur för att få samverkan mellan 
myndigheterna att fungera över tid. Det innebär att verksamheten inte enbart bedrivs 
i form av tillfälliga projekt utan mer som en ordinarie samverkansverksamhet. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2008-04-24, § 33, att godkänna bildandet av 
samordningsförbundet Finsam Kävlinge-Lomma, anta dess förbundsordning samt 
uppdra åt socialnämnden att vara Lomma kommuns part i verksamheten. Finsam 
Kävlinge-Lomma trädde i kraft den 1 april 2009. Förbundet har sitt säte i Lomma. 
 
Samordningsförbundet Burlöv-Staffanstorp trädde i kraft den 1 januari 2012. 
Förbundet har sitt säte i Staffanstorp. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar i skrivelse 2020-11-05 att diskussioner sedan en 
tid har förts mellan representanter för kommunerna Kävlinge, Lomma, Burlöv och 
Staffanstorp, samt företrädare för Region Skåne, Arbetsförmedlingen och 
Försäkringskassan, om att slå ihop samordningsförbundet Finsam Kävlinge-Lomma 
med samordningsförbundet Burlöv-Staffanstorp. Ett viktigt skäl till detta initiativ är, 
enligt kommunledningskontoret, att genom en minskning av antalet Finsamförbund 
skapa förbättrade förutsättningar för en kontinuerlig representation från de 
kommunexterna parterna. Ett annat är, enligt kommunledningskontoret, att ett större 
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geografiskt upptagningsområde förväntas ge ökade samordningsmöjligheter och 
andra kvalitativa och ekonomiska stordriftsfördelar. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar vidare att vid en hopslagning av befintliga 
förbund kvarstår ett förbund och det andra förbundet upphör som eget förbund och 
går ihop med det andra. Förbunden arbetar fram en ny gemensam förbundsordning 
för det gemensamma förbundet och samtliga medlemmar tar beslut om den nya 
gemensamma förbundsordningen. 
 
Vid en hopslagning behöver medlemmarna därtill ta beslut om hur eventuellt 
återstående kapital ska hanteras. I enlighet med de gällande förbundsordningarna ska 
kvarvarande kapital, vid en likvidation, fördelas till medlemmarna i proportion till vad 
var och en har bidragit med. 
 
De partsgemensamma diskussionerna har lett fram till förslaget att en 
sammanslagning ska ske genom att förbundet Burlöv-Staffanstorp kvarstår och att 
medlemmarna i förbundet Kävlinge-Lomma beslutar att förbundet ska upphöra som 
eget förbund och gå ihop med Burlöv-Staffanstorp. Representanter för parterna har 
därtill arbetat fram ett förslag till en ny gemensam förbundsordning för det nya 
gemensamma förbundet. 
 
Kommunrepresentanterna har också enats om förslaget att det i förbundet Kävlinge-
Lomma, respektive Burlöv-Staffanstorp, återstående kapitalet, ska föras över till det 
nya gemensamma förbundet. Överföringen föreslås göras möjlig genom revidering av 
befintlig förbundsordning (§ 11). 
 
Det nya förbundet föreslås träda i kraft den 1 april 2021, och dess säte föreslås vara 
Burlöv. 
 
I syfte att förbereda för starten av det nya gemensamma Finsamförbundet, föreslås att 
en interimistisk förbundsstyrelse tillsätts samt att det inför ikraftträdandet förrättas 
val av ordinarie styrelse. 
 
Motsvarande ärende med samma innehåll behandlas parallellt hos berörda 
förbundsmedlemmar. 
 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar kvalitetsstrateg Lennart Eriksson en 
redogörelse. 
 
Beslutsunderlag  
‒ Skrivelse 2020-11-05 från kommunledningskontoret 
‒ Förslag till Förbundsordning för Samordningsförbundet Finsam Burlöv-Kävlinge-

Lomma-Staffanstorp 
‒ Förbundsordning för Samordningsförbundet Finsam Kävlinge-Lomma 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande:  
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar ärendet till förvaltningen för 

ytterligare beredning. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunledningskontoret 
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Kommundirektören informerar 

 
Ärendebeskrivning 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar kommundirektör Katarina Pelin en 
redogörelse avseende aktuella frågor. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista  
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